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Studienævnet for Planlægning og Landinspektøruddannelsen 

Det Tekniske Fakultet for IT og Design 

 

Referat fra møde i studienævnet for planlægning og landinspektøruddannelsen torsdag d. 8. april 

2021 kl. 12.30 til 15.30 

 

Mødet foregik via skype. 

 

Til stede: 

Poul Alberg Østergaard (PAØ), Dahlia Dahan (DD), Sanne Vammen Larsen (SVL), Kristian Olesen 

(KO), Chris Kevin Lucas (CKL), Johan Victor Mayner Petersen (JVMP), Elin Sterten Eggen (ESE), Ida 

Agerbak Trandum (IAT), Lise Schrøder (LS), Michael Tophøj Sørensen (MTS), Henrik Riisgaard (HR), 

Caroline Borup Hansen (CBH), Sara Diana Fayed (SDF), Mette Cathrine Brixen (MCB), Camilla Vibe 

Andreasen (CVA), Allis Hansen (AH) (referent) 

 

Afbud:  

Martin Lehmann (ML), Terese Møller Thode (TMT), Brian Vad Mathiesen (BVM), Jonas Højberg (JH) 

 

1) Godkendelse af dagsorden  

a) Baggrund: Gennemgang af dagsorden  

b) Behandling: Godkendelse 

c) Konklusion: Godkendt. 

2) Opfølgning fra sidste SN-møde (Poul og Allis) 

a) Baggrund: Opfølgning 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

1) Kort orientering om revision af TSRD på BEM kandidat: 

PAØ orienterede om, at programkoordinatorerne er ved at kigge på et redesign af kurset. Der er ikke 

længere et krav om et kursus i videnskabsteori på kandidatuddannelsen. Kurset modtog især på SEPM 

og EMSS mindre gode evalueringer. 

2) Projektvejledning på engelsk på LAND bachelor: 

AH orienterede om, at der pt. overvejes at tilbyde projektvejledning på engelsk inden for området 

landmåling. Grunden hertil var, at det senest ansatte VIP personale ikke er dansktalende. Dog er det op 

til de studerende om de ønsker vejledning på engelsk. Kommentarerne blandt de studerende i 

studienævnet var, at det ville de umiddelbart ikke være interesserede i. AH melder dette tilbage til 

PLAN studieleder. LS og MTS nævnte, at de gerne vil være med til at finde løsninger for de studerende, 

hvis dette måtte ønskes af studieleder. Dog efterlyses en egentlig sprogpolitik fra studieledelsen. 

 

3) Nyt fra studerende 

a) Baggrund: Meddelelser fra studerende, herunder nyt fra næstformand) Behandling: Orientering 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

DD (LAND, KBH): Intet nyt 

JVMP (LAND, KBH): Intet nyt 

CBH (BEM, AAL): Arbejder på løsning på, hvordan man kan komme i bedre kontakt på tværs af 
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semestre på BEM bachelor udover gennem PEAS. BEM6 havde stort ønske om fysisk projekteksamen 

til sommer.  

CKL (BEM, AAL): På sidste SN-møde blev digital samarbejdskontrakt diskuteret/foreslået. Det er 

siden blevet afprøvet og har givet en god effekt.  

ESE (BEM, KBH): Der var ønske om bedre beskrivelse af mulighed for udveksling på hjemmesiden. 

SVL og AH vil kigge på dette. Dertil er der ønske om mere forudsigelighed i skemaplanlægningen - 

f.eks. samme kursus hver fredag formiddag. PAØ orienterede om, at der ofte køres med varierende 

belastning, når det var hensigtsmæssigt. SVL foreslog, at dette kunne tages op på de kommende 

planlægningsmøder. ESE nævnte, at det var en udfordring, at undervisningen på AAU var i så faste rammer 

– f.eks. ingen sommerkurser, projektarbejde i skemaet, næsten ingen ferie udover sommerferien. PAØ 

kommenterede, at struktur var kendetegnet af en pakke og progression i uddannelsen. Og at AAU generelt 

har en effektiv undervisningsmodel. ESE havde forslag om at optage den fysiske undervisning på video, 

således at de studerende, der var forhindrede i at deltage i undervisningen, kunne følge op senere. PAØ 

nævnte, at det var en interessant tanke, men at optagelse af fysisk undervisning ikke var lige forestående. 

Umiddelbart var kutyme, at hvis studerende ikke møder op forsvinder dynamikken. Men PAØ ville følge op 

på DRU møde omkring erfaringer med videooptagelse andre steder fra AAU. ESE havde ønske om, at 

semesterperioder og faste rammer blev kommunikeret bedre på hjemmesiden. SVL og AH vil kigge på dette. 

IAT nævnte, at der gøres meget ud af, at fortælle kommende studerende omkring dette ved f.eks. Åbent Hus. 

IAT (BEM, KBH): Intet nyt. 

SDF (BEM, AAL): Intet nyt. 

 

4) Nyt fra uddannelserne (ca. 5 min. pr. studienævnsmedlem) 

a) Baggrund: Meddelelser fra studienævnets uddannelsesrepræsentanter 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

HR (EMSS): Øget antal af ansøgninger. Ca. prognose: 28 studerende på EMSS1, E21. Flere 

internationale inkl. oversøiske ansøgninger. Stadig usikkerhed omkring projektorienteret forløb på 

EMSS3, idet virksomheder ikke virker helt klar endnu grundet Corona. 

KO (UPM): Bekymret omkring studiekredsundervisning på UPM2. Lavere takst grundet få studerende. 

De studerende følte et stort pres for at præstere til hver kursusgang. Uheldig situation samtidig med 

corona. I øjeblikket overvejelse hos de studerende om ikke at skrive projekt. KO vil lave en evaluering 

af studiekredsundervisning, når semestret er slut, idet arbejdsbelastningen for de studerende opleves til 

at være for stor. Positivt at have fået lov til fysisk undervisning på workshop i maj. Prognosen for antal 

studerende på UPM1, E21 ser på nuværende tidspunkt bedre ud. 

MTS (LAND, AAL): Vedr. implementering af ny kandidatstudieordning, så er det fra E21 muligt for 

studerende at skrive rapport sammen omkring projektorienteret virksomhedsophold. De studerende har 

taget fint imod dette, men det har mødt bekymring fra virksomheder. Virksomhederne er primært 

bekymret omkring info fra én virksomhed til en anden. Så vigtigt at få vejledt om 

fortrolighedserklæringer osv. MTS nævnte yderligere, at der var uhensigtsmæssighed omkring 

ressourcer til semesterkoordinator på semestre, hvor der var valgfrihed på projekt. Der skal laves 3 

forskellige projektbeskrivelser, 3 forskellige projektintroduktioner. Seminarer skal faciliteres. Så der 

opstod kamp om koordineringstimerne. PAØ bringer dette issue videre til koordineringsmøde med 

PLAN studieleder. 

LS (LAND, KBH): LAND4 tilbage til campus ifm. landmåling. LAND2 og LAND4 fået lov til fysiske 

projekteksamener grundet instrumenter. 

PAØ (SEPM): Det forsøges at prioritere fysiske projekteksamener på afgangssemestre samt på de 

semestre, hvor er er brug for f.eks. instrumenter. Ift. at måtte arbejde på campus, så forsøges så mange 

som muligt prioriteret, men især fokus på første studieår på både bachelor og kandidat. PAØ havde 

foreløbigt modtaget 18 ansøgninger til SEPM, men forventede umiddelbart at modtage flere.  
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5) Evalueringer inkl. sammenfatning fra efteråret 2020 (samt ”overblik”) (Poul) 

a) Baggrund: Kvalitetssikring 

b) Behandling: Godkendelse 

c) Bilag: Overblik, BEM1(KBH), BEM1(AAL), LAND1(AAL), LAND1(KBH), BEM3(AAL), 

BEM3(KBH), LAND3(AAL), LAND3(KBH), BEM5(AAL), BEM5(KBH), LAND5(KBH), 

LAND5(AAL), SEPM1, UPM1, SUSCI1, SPLM1/SP1(KBH), SPLM1(AAL) 

d) Konklusion 

PAØ informerede om, at der generelt var lave svarprocenter. PAØ informerede yderligere om, at 

semesterkoordinatorerne havde lavet loyale sammenfatninger af semesterevalueringsrapporterne, som 

viste plan for og hensigt om at forbedre, det der skulle forbedres. 

 

BEM1(KBH): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

BEM1(AAL): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

LAND1(AAL): Lidt kortfattet sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

LAND1(KBH): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

BEM3(AAL): Fin sammenfatning. Dog skal der være opmærksomhed på, at valgkursus i ”Bygeografi” 

bliver udbudt på BEM3, AAL, E21. Og kursusansvarlig skal inddrage kursusevalueringen i 

planlægningen af efterårets kursus. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

BEM3(KBH): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

LAND3(AAL): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

LAND3(KBH): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

BEM5(AAL): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

BEM5(KBH): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

LAND5(KBH): Semestret har potentiale for at kunne blive bedre, når man sammenligner med AAL. 

Men det er afhængig af, at bemandingen kommer på plads. Studienævnet har noteret at ikke et eneste 

styregruppemøde eller storgruppemøde har været afholdt og ønsker at der bliver fokus på at sikre en 

bedre introduktion til arbejdet som semesterkoordinator. På studienævnsmødet pointerede en af de 

studerende, at der på semestret havde været en generel mangel på kommunikation mellem forskellige 

led også pga. corona. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

LAND5(AAL): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

SEPM1: Fin sammenfatning. Utilfredshed med TSRD. SN er orienteret om, at der pågår et arbejde med 

at ændre/revidere kurset. Ellers godkendt uden yderligere kommentarer. 

UPM1: Fin sammenfatning. SN er orienteret om, at der pågår et arbejde med at ændre/revidere 

fælleskursus i TSRD. Ellers godkendt uden yderligere kommentarer. 

SUSCI1: Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

SPLM1/SP1(KBH): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

SPLM1(AAL): Fin sammenfatning. Godkendt uden yderligere kommentarer. 

 

AH melder tilbagemeldinger ind til Mette Cathrine Brixen, som herefter melder tilbage til de respektive 

semesterkoordinatorer. 

 

6) Semesterbeskrivelse vedr. foråret 2021 (Poul) 

a) Baggrund: Kvalitetssikring og opstart af forårssemester 

b) Behandling: Godkendelse 

c) Bilag: LAND4, 2. del 

d) Konklusion:  

Fik besked om at den manglende bemanding var faldet på plads. Info om eksamenstidspunkter 
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manglede. Ellers godkendt. AH melder tilbage til semesterkoordinator. 

 

7) Semesterbeskrivelse vedr. efteråret 2021 (Poul) 

a) Baggrund: Kvalitetssikring og opstart af efterårssemester 

b) Behandling: Godkendelse 

c) Bilag: SPLM3/SP3 

d) Konklusion: 

Ændringer/justeringer i læringsmålene i kurserne ”Særlige landinspektørarbejder” og ”Project 

Management and Project Economy” til godkendelse hos Uddannelsesjura. Info om eksamenstidspunkter 

ved de to kurser manglede. Når ovennævnte ting er på plads vil semesterbeskrivelsen blive godkendt. 

AH melder tilbage til semesterkoordinatorer, når semesterbeskrivelsen er endeligt godkendt. 

 

8) Rapport om frafaldstruede studerende (Allis) 

a) Baggrund: Kvalitetssikring. 2 gange årligt laves rapport omkring frafaldstruede studerende. Gul 

kategori: Studerende, der er mere end 5 og mindre end 15 ECTS bagud ift. det forventede.  Rød 

kategori: Studerende, der er mere end 15 ECTS bagud ift. det forventede (men som har bestået mindst ét 

modul inden for de seneste 12 måneder). 

b) Behandling: Drøftelse og godkendelse 

c) Bilag: Rapport om frafaldstruede studerende april 2021 

d) Konklusion: 

42 studerende var med i rapporten. Af dem havde 3 studerende modtaget e-mail i gul kategori. 9 

studerende havde modtaget e-mail i rød kategori. Det blev ikke fundet nødvendigt at kontakte de øvrige 

studerende yderligere, idet vi allerede var i kontakt med disse studerende - jf. forklaringer i rapporten. 

Rapporten blev godkendt som værende tilfredsstillende. 

 

9) Aftagerpanelmøder i efteråret 2021 (Poul) 

a) Baggrund: Ønske om input til afvikling af efterårets aftagerpanelmøder – herunder ift. revision af 

BEM bachelor studieordning samt forslag til punkter til dagsordener 

b) Behandling: Drøftelse 

c) Konklusion: 

Der var enighed om at tendenser blandt aftagere og online undervisning/digitale læringsmål ville være 

relevante emner at diskutere med aftagerne. Hertil også på BEM, AAL input til revision af BEM 

kandidat. Revision af BEM bachelor vil også være på dagsordenen. 

I og med, at revision af BEM bachelor vil være på dagsorden, så vil det være fordelagtigt at køre 

aftagermøder for hhv. SusCi og BEM kandidat på samme tidspunkt i efteråret. 

 

10) Evt. 

SVL spurgte om de midler som grundet Corona ikke blev brugt på fysisk BEM1 RUS-tur i efteråret 

2020 stadig var i systemet. De studerende ville gerne om de kunne komme på noget lignende 

sammenrystning ifm. BEM3, efteråret 2021. Det blev aftalt, at AH spørger PLAN Studieleder og 

efterfølgende har AH modtaget dette svar: ”Der er opmærksomhed på dette på fakultetet og 

universitetet. Vi er ved at undersøge hvilke muligheder der er”. 
 

 

 

 

 

 

 


